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Všem staršovstvům a kazatelům ČCE 

Praha, 30. května 2023 

Č.j.: ÚCK/209/2023 

Pastýřský list k jednotě církve 

 

Milé sestry, milí bratři, 

nejvyšší orgán naší církve přijal dne 27. května t. r. toto usnesení: „Synod ČCE souhlasí s možností 

požehnání svazků osob stejného pohlaví, pokud o to požádají. Synod ČCE vnímá, že názory na tuto 

otázku nejsou v církvi jednotné, podporuje činnost komise pro soužití s LGBTQ lidmi a 

pokračování diskuse v církvi o tomto tématu. Synod konstatuje, že žádný kazatel není povinen 

žehnat svazkům osob stejného pohlaví.“   

Pro žádné společenství není snadné ani příjemné si připustit, že se v něčem jeho členové neshodují. 

Oceňuji odvahu synodu přiznat otevřeně, jak na tom jsme. Přitom je třeba si uvědomit, že synodní 

usnesení jen konstatuje různost názorů v této věci, kterou mnozí vnímáme již řadu let. Synod tedy 

nevnáší do církve rozkol, nýbrž uznává oprávněnost toho i onoho postoje.  

Při synodním jednání jsme si mohli uvědomit, v čem jsme naopak zajedno. Naše jednota je 

založená hlouběji než zmíněné rozdíly. Každý z nás se vztahujeme ke Kristu, k jeho evangeliu. 

Své názory utváříme pod osobním dotykem Božího slova, ve svobodě a odpovědnosti před tváří 

Boží. A patří k zásadám naší církve, že do této osobní svobody a odpovědnosti žádným 

administrativním usnesením nezasahuje.  

Rozhovor na synodu jsme vedli ve vzájemném respektu a s ohledem na druhé, zvláště na ty, kdo 

jsou v menšině. Totéž by mělo platit pro rozhovor ve všech církevních grémiích i mezi jednotlivci. 

A je odpovědností starších církve, aby hájili prostor svobody a chránili slabší před nátlakem 

a manipulací.   

Není to zdaleka poprvé, kdy se církevní společenství vyrovnává s růzností ve svých řadách. 

Můžeme k tomu nacházet četné biblické analogie, zvláště v epištolách, např. Římanům 14. 

Silně mi odtud zaznívá upozornění, abychom druhé nesoudili ani nezlehčovali.  

Zachovat a posílit naše církevní společenství je mým osobním zájmem. Nabízím setkání a rozhovor 

jednotlivcům i staršovstvům. Komukoli, pro koho je těžké toto synodní usnesení přijmout.   

Svatodušní svátky, které jsme nedávno slavili, svědčí o rozmanitosti, která ke každému promlouvá 

jeho jazykem, i o jednom společném zdroji, z něhož tato rozmanitost vychází a který zároveň 

všechny pojí.  

A proto prosím: „Snášejte se navzájem v lásce a usilovně hleďte zachovat jednotu Ducha, spojeni 

svazkem pokoje.“ (Ef 4,2-3) 

Pán Bůh vám žehnej,  

 

Pavel Pokorný 


